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Protokoll  
Generalforsamling  

Thon Hotel Oslo Airport, Gardermoen 
Lørdag 29. april 2023 

 

 
 
 
ANTALL STEMMEBERETTIGEDE DELEGATER: 89 delegater fra travforbundene, 6 fra styret i DNT. 
Totalt 95 stemmeberettigede delegater.  
 
Styreleder i Det Norske Travselskap (DNT), Erik Skjervagen ønsket æresmedlemmer, 
hederstegninnehavere, delegater, presse, gjester og ansatte velkommen til årets generalforsamling. 
Det ble holdt ett minutt stillhet for de som hadde gått bort siden forrige generalforsamling.  
 

SAK 1: VALG AV KOMITÉ TIL GODKJENNING AV DELEGATER 

 

Styrets forslag: Anette Leiren (leder), Tove Skapalen, Ine E. Dahl og Tron Gravdal.  

Komiteen fungerer også som tellekorps. 

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

SAK 2: GODKJENNE INNKALLING OG SAKSLISTE 

 

Styrets forslag: Innkalling og saksliste godkjennes. 

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

SAK 3: VALG AV DIRIGENT OG SEKRETÆR 

 

Styrets forslag: Dirigent: Erik Unaas. 

                Sekretær: Marius Lundstein. 

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

Dirigent Erik Unaas overtok ordet fra styreleder, og gjennomgikk rutiner og tidsskjema til 

generalforsamlingen.  
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SAK 4: GODKJENNE FORRETNINGSORDEN 

 

Styrets forslag: Forretningsorden godkjennes. 

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

SAK 5: VALG AV TRE REPRESENTANTER TIL Å UNDERTEGNE PROTOKOLLEN 

 

Styrets forslag: Kari Agerlie, Anette Isaksen og Jan Elvestad. 

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

Styreleder Skjervagen talte deretter til generalforsamlingen om travsportens hovedutfordringer og 
ga sitt syn på hva som bør være organisasjonens viktigste fokusområder for vekst.  
 

 

SAK 6: ÅRSBERETNING FOR 2022 

 
Dirigenten orienterte om fremgangsmåten ved behandlingen av årsberetningen til styret, komiteer 
og administrasjonen. Dirigenten presiserte at det er styrets beretning som generalforsamlingen skal 
votere over. Beretningen ble inndelt i kapitler, der det ble åpnet for å kommentere innholdet.  
 
Styrets beretning for 2022 
 
Innledning til styrets beretning for 2022:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Ingen 
 
Avl:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Line Forman Torp, Innlandet Travforbund.  
Petter Baalsrud, styremedlem i DNT.  
 
Sport:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Per Erik Hagen, Oslo og Akershus Travforbund. 
 
Hestevelferd:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Ingen  
 
Organisasjon og rekruttering:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Ingen  
 
Rammevilkår for næringen:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
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Torbjørn Frøysnes, hederstegnsinnehaver.  
Mattis Asplin, hederstegnsinnehaver.  
 
Viktige utfordringer i 2023 og fremover:   
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Anette Isaksen, Innlandet Travforbund.  
Erik Skjervagen, styreleder i DNT.  
Arne C. Rødby, Buskerud Travforbund.  
 
Styrets forslag: Årsberetning for 2022 godkjennes. 
 
Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Generalforsamlingen gikk deretter gjennom rapport fra komiteer, utvalg og administrasjonen.  
 
Avlskomiteen:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Ingen  
 
Påtalekomiteen:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Ingen 
 
Domskomiteen:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Ingen 
 
Appellkomiteen:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Ingen 
 
Lovkomiteen:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Ingen 
 
Kontrollkomiteen:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Gunnar Eilefstjønn, kontrollkomiteen.  
 
DU-utvalget: 
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Ingen  
  
Administrasjonens rapport:  
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Per Sandbakken, Innlandet Travforbund. 
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SAK 7: REVIDERT REGNSKAP FOR 2022 
 
Dirigent Unaas ga ordet til generalsekretær Svein Morten Buer, som redegjorde for årsregnskapet for 
2023. Sammen med redegjørelsen hadde Buer en presentasjon over utviklingen av utbetalte premier 
til hesteeiere, trenere, kusker og oppdrettere de siste årene, samt DNTs egenkapital og finansielle 
anleggsmidler. Årsresultatet for regnskapet til DNT endte med et underskudd på 6 483 057 millioner 
kroner.  
 
Til generalforsamlingens informasjon ble det også orientert om DNTs konsernregnskap.  
 
Revisor Hjemgård, BDO, bekreftet deres revisjon som konkluderte med at årsberetningen til DNT er 
konsistent med årsregnskapet og at det inneholder de opplysninger som skal gis i henhold til 
gjeldende lovkrav.  
 
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Roger Hansen, Vestfold Travforbund. 
Svein Morten Buer, generalsekretær i DNT.  
Øyvind Hjemgård, revisor i BDO.   
 
Styrets forslag: Revidert regnskap for 2022 godkjennes. 
 
Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
SAK 8: DRØFTE STYRETS FORSLAG TIL LANGTIDSPLAN 
 
Nåværende langtidsplan «Trav 2025» er en overordnet plan for den organiserte virksomheten, og 
skal være styrende for norsk travsport under perioden frem til 2025. Strategiplanen skal fungere som 
en felles retningsviser for hele organisasjonen: Sentralforbundet, travforbundene, travlagene og ned 
til hvert enkelt medlem. «Trav 2025» er et styringsredskap som skal sikre en helhetlig tanke- og 
arbeidsprosess i hele organisasjonen. 
 
Travsportens rammebetingelser har markant forverret seg siden «Trav 2025» ble vedtatt av styret i 
desember 2021. Det vil også ha konsekvenser for muligheten av måloppnåelse på flere sentrale 
punkter. Styret har for inneværende år prøvd å prioritere midlene etter beste evne, og på en måte 
som «skader» minst. Situasjonen er såpass alvorlig at styret vil vurdere å igangsette arbeidet med ny 
langtidsplan tidligere enn man normalt ville gjort. 
 
Styret startet i fjor høst en prosess for en total gjennomgang og analyse av banestrukturen for norsk 
travsport. Arbeidet inngår i styrets langsiktige vurderinger for kostnadsreduksjoner, inntektspotensial 
og best mulig formuesforvaltning i travsporten. Styret engasjerte Oslo Economics til utredningen, 
som har fått tilgang til ressurspersoner fra travsportsmiljøet. Prosjekteier er generalsekretæren og 
styringsgruppen er styret i DNT. Styret orienterte generalforsamlingen om status for arbeidet. Oslo 
Economics vil fremlegge en endelig rapport med anbefaling av tiltak 1. september 2023. 
 
Styreleder Skjervagen viste for øvrig til de gode drøftelser som er gjort på travforbundenes 
travkonferanser.  
 
Følgende hadde ordet i denne saken:  
Erik Skjervagen, styreleder i DNT.  
Anita Sønsteby, Buskerud Travforbund.  
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Anette Isaksen, Innlandet Travforbund.  
Øistein Andresen, nestleder i DNT. 
Arne C. Rødby, Buskerud Travforbund. 
 
Styrets forslag: Saken tas til orientering. 
 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

SAK 9: FASTSETTELSE AV MINIMUMSKONTINGENT FOR MEDLEMSKAP I TRAVLAGENE 

 

Gjeldende minimumskontingent for medlemskap i travlag er: 

 

1. Ut det året personen fyller 15 år: kr. 100,– 

2. Fra og med det året personen fyller 16 år: kr. 200,– 

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen  

 

Styrets forslag: Minimumskontingene holdes uendret. 

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

SAK 10: FASTSETTELSE AV GODTGJØRELSER 

 

Gjeldende satser for godtgjørelser: 

 

a) Styreleder   kr 250 000 

b) Nestleder   kr   90 000 

c) Styremedlemmer  kr   60 000 

d) Andre tillitsverv  kr     2 250 pr. møte 

e) Møtende varamedlemmer kr     2 250 pr. møte 

 

Diett- og reisegodtgjørelse for alle tillitsvalgte dekkes etter Statens reiseregulativ. For bilgodtgjørelse 

brukes Statens satser for liten bil. 

 

Generelt: Lederen skal vurdere behovet for antall møter og møteform (fysisk oppmøte, telefon, 

Teams e.l.). Dersom møtet avholdes via telefon, digitalt eller lignende skal møtets varighet være 

minimum 1,5 timer for at møtehonorar innvilges. Dersom det avholdes flere møter på samme dag 

honoreres det bare for ett møte. Det utbetales kun honorar til møter det innkalles til – ikke møter 

det inviteres til. Varamedlemmer innkalles i henhold til vedtektene eller når leder finner det 

nødvendig. Det gis ikke dekning for tapt arbeidsfortjeneste. 
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Følgende hadde ordet i saken:  

Tom Rune Bratlien, valgkomiteen i DNT. 

Oddvar Tuverud, Oslo og Akershus Travforbund. 

Jan Kristian Øverdal, Telemark Travforbund. 

Harald Neset, Østfold Travforbund.   

 

Valgkomiteens innstilling: Valgkomiteen foreslår ingen endringer for kommende periode. 

 

Endringsforslag:  

Valgkomiteen endret deler av sin innstilling under generalforsamlingen, gjeldende følgende satser:  

a) Styreleder   kr   300 000 

b) Nestleder   kr   150 000 

c) Styremedlemmer  kr     75 000 

 

Telemark Travforbund fremmet følgende forslag:  

Ingen endringer for kommende periode.  

 

Vedtak: Valgkomiteens nye innstilling fikk overveldende flertall. 

 

 

SAK 11: FORSLAG TIL ENDRINGER I DNTs LOV 

 

Forslag til ny tekst er skrevet i kursiv/rødt. 

 

1. FORSLAG FRA STYRET I DNT VEDRØRENDE § 2.2 DNT OG ORGANISASJONSLEDD SOM 

OVERORDNET MYNDIGHET 

 

(4) Ansvarlig eier av norskregistrert travhest som meldes til totalisatorløp i regi av DNT, må være 

medlem av et travlag tilknyttet DNT.  

 

Styrets begrunnelse: 

Styret fremmet identisk forslag i fjor, men fikk ikke (etter omvotering) nødvendig flertall. Det vises til 

begrunnelsen som ble oppgitt, som gjengis i sin helhet (skrevet i kursiv): 

 

Lovteksten som foreslås fjernet ble vedtatt på generalforsamlingen i 2017. Intensjonen var god; økt 

ansvarsbevissthet hos eierne samt medlemstilslutning i travlagene. Det viser seg imidlertid svært 

vanskelig å håndheve uten nødvendig IT-utvikling (kostbart) og arbeidsressurser. Styret ønsker 

dessuten ikke å vanskeliggjøre hesteeierskap.  

Styret gjør oppmerksom på at endringen ikke vil ha konsekvens for de som melder/trener hesten da 

disse allerede har krav om medlemskap i forbindelse med lisens.  

 

Styret har forelagt saken med nye opplysninger for DNTs Landsråd, og etter deres klare 

tilbakemelding, velger styret å fremlegge forslaget på nytt.  

 

Styret er av den formening at det er sterkere argumenter for å fjerne den aktuelle lovparagrafen. 
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Som det ble påpekt ved forrige generalforsamling, så ønsker ikke styret å vanskeliggjøre 

hesteeierskap. Håndhevelsen av et slikt krav vil i en overgangsfase føre til noe færre hester i løpene 

pga. avvisning av hester grunnet manglende medlemskap på eier. Det i seg selv vil skape negativitet. I 

tillegg vil det kunne knyttes negative reaksjoner til det forholdet at utenlandsregistrerte hester ikke 

har samme krav på seg, selv om flere av disse reelt sett er norskeide hester hvor man har valgt å 

registrere hesten i et annet land.  

 

Det krever utvikling i sportssystemet for å teste startberettigelse opp mot medlemskap. Et anslag 

tyder på en kostnad på om lag 100 000 kroner for å gjøre nødvendige utviklinger.  

 

Tallmateriale fra samtlige kjørte løp i årene 2021 og 2022 viser at anslagsvis 300 personer er ansvarlig 

eier, men ikke medlem av DNT.  

 

Styret har fulgt opp forslaget fra Innlandet Travforbund på fjorårets generalforsamling angående 

medlemsoppfølging- og rekruttering. Administrasjonen har satt i gang en rekke tiltak som allerede 

viser en positiv effekt. I tillegg arbeides det med nye medlemsfordeler som i seg selv vil være 

motiverende for tegning av medlemskap.   

 

Styret har derfor større tro på å bruke «gulrot fremfor pisk», og mener det er grunn til å tro at  

flertallet av de eierne som i dag er uten medlemskap, vil bli medlemmer etter å ha blitt gjort 

oppmerksom på dette. 

 

Lovkomiteens uttalelse: 

Forslaget skaper ikke lovtekniske utfordringer. 

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Svein Morten Buer, generalsekretær i DNT.  

 

Vedtak: Styrets forslag ble vedtatt mot to stemmer.  

 

 

2. FORSLAG FRA STYRET I DNT VEDRØRENDE § 2.8 INHABILITET  

 

(6) Verken revisor eller medlemmer av DNTs kontrollkomité, inkludert varamedlemmer, kan ha 

styreverv i organisasjonsledd eller være medlem av doms- eller appellkomité i samme 

organisasjonsledd eller ha andre valgte tillitsverv innen organisasjonen.  

 

Styremedlemmer, inkludert varamedlemmer i travforbund og sentralforbundet, kan ikke være 

medlemmer av doms- eller appellkomité innen organisasjonen av DNTs påtalekomité, domskomité, 

appellkomité, lovkomité eller valgkomité. 

 

Styrets begrunnelse: 

Viser til lovkomiteens uttalelse. 
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Lovkomiteens uttalelse: 

DNTs valgkomité har senest i fjor påpekt at teksten som omhandler styremedlemmer i travforbund 

begrenser utvalget for gode kandidater til nevnte komiteer. Samme begrensningen legges derfor 

også på forbundsstyrene i og med at man etter nåværende lov, ikke kan ha verv begge steder. Det 

foreslås å fjerne begrensningen for styremedlemmer i travforbund. Eventuelle habilitetsutfordringer 

som kan oppstå i nevnte komiteer, løses ved bruk av valgte varamedlemmer til komiteene i den 

aktuelle sak.   

 

Øvrig tekst er redaksjonell endring. 

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen. 

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt.  

 

 

3. FORSLAG FRA STYRET I DNT VEDRØRENDE § 2.17 OPPLØSNING M.V. 

 

(2) Travlag som har hatt færre enn 15 betalende medlemmer over 16 år, inkludert lagets 

æresmedlemmer og hederstegninnehavere, og ikke har levert årsrapport innen fristen i 2 påfølgende 

år, vil automatisk oppløses.  

 

Styrets begrunnelse: 

Endringsforslaget har sin bakgrunn i forslag fra Nord-Norge Travforbund på fjorårets 

generalforsamling der styrets innstilling ble vedtatt. Styret fulgte opp sin innstilling til 

generalforsamlingen ved å be om Landsrådets tilbakemelding på om det skal arbeides med å utforme 

lovendringsforslag basert på intensjonen i Nord-Norge Travforbunds forslag angående utmelding av 

travlag. Saken ble diskutert med Landsrådet 11. september 2022, som ba styret arbeide med 

lovendringsforslag der travlag automatisk utmeldes dersom det ikke følger opp sine lovmessige 

forpliktelser. Styret ba deretter DNTs lovkomité om å utforme konkret endringsforslag.  

 

Styret har presentert lovendringsforslaget under landsrådsmøte 16. mars, som stilte seg bak 

forslaget. 

 

Til informasjon så er det pr. 31.12.22, 12 travlag som har færre enn 15 betalende medlemmer over 

16 år. I tillegg er det 3 travlag som har akkurat 15 betalende medlemmer. Totalt antall travlag i DNT 

er 159. 

 

Styret foreslår at virkningstidspunkt settes fra 1.1.23. 

 

Lovkomiteens uttalelse: 

Lovkomiteen har utformet forslag til lovendring med bakgrunn i fjorårets forslag fra Nord-Norge 

Travforbund, andre nærliggende lovparagrafer samt tilbakemelding fra styret og Landsråd.  

 

Komiteen foreslår å kombinere teksten/intensjonen i det opprinnelige forslaget fra Nord-Norge 

Travforbund med teksten i DNTs lov § 5.4 (3). Videre at ny tekst bør inngå som et nytt, eget punkt (2) 
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under § 2.17 Oppløsning mv. Det betyr at nåværende punkt (2) og (3) forskyves. 

 

Det kan tillegges at § 2.17 (1) inneholder tekst som viser hva som skjer ved oppløsning (tilfaller DNT 

eller formål godkjent av styret i DNT etter at forpliktelser er dekket).  

 

Lovkomiteen påpeker at en endring av § 2.17 forutsetter ¾ flertall av de avgitte stemmer, jfr. § 2.16 

(1). 

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Svein Morten Buer, generalsekretær i DNT.  

Karl Martin Andresen, Nord-Norge Travforbund.  

John Arne Degnes, Østfold Travforbund.  

Tom Erik Vestrheim, lovkomiteen.  

 

Endringsforslag:  

Østfold Travforbund ønsket å fremme forslag til § 2.15. Forslaget ble avvist med bakgrunn i at denne 

saken omhandler en annen paragraf i DNTs lov enn det foreslåtte forslaget.  

 

Nord-Norge Travforbund fremmet forslag der første ledd i forslaget foreslås slettet slik at lovteksten 

blir følgende: 

Travlag som ikke har levert gyldig årsrapport innen fristen i 2. påfølgende år, vil automatisk oppløses.  

 

Styret i DNT stilte seg bak endringsforslaget fra Nord-Norge Travforbund.  

 

Vedtak: Forslaget med endringen som ble foreslått fikk overveldende flertall.  

 

 

4. FORSLAG FRA STYRET I DNT VEDRØRENDE § 3.1 NORSK TRAVSPORTS HØYESTE MYNDIGHET 

 

(1) Generalforsamlingen er DNTs høyeste myndighet og holdes hvert år innen utgangen av april 15. 

juni. 

 

Styrets begrunnelse: 

Med bakgrunn i oppfordring fra alle DNTs forbundsledere om å foreslå fjorårets forslag om å endre 

fristen for når DNTs generalforsamling avholdes, inkludert tilleggsforslag angående underliggende 

organisasjonsledd, fremsettes forslaget på nytt.  

 

Dersom forslaget vedtas, vil styret fremme følgende tilleggsforslag: 

Frist for avholdelse av generalforsamling i travlag forlenges til februar måned. 

Frist for avholdelse av generalforsamling i travforbund forlenges til 15. april. 

 

Tilleggsforslaget innebærer at organisasjonsleddene får forlenget sin frist med en måned. 

 

Lovkomiteens uttalelse: 

Forslaget skaper ikke lovtekniske utfordringer. Vedrørende tilleggsforslaget så omhandler det hhv. §§ 

6.6 og 5.1 (1). 
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Følgende hadde ordet i saken:  

Oddvar Tuverud, Oslo og Akershus Travforbund. 

 

Oslo og Akershus Travforbund presiserte vedrørende styrets tilleggsforslag at frist for avholdelse av 

generalforsamling i travlag forlenges til utgangen av februar måned.  

 

Styret støttet presiseringen fra Oslo og Akershus Travforbund.  

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt.  

 

 

5. FORSLAG FRA STYRET I DNT VEDRØRENDE § 3.2 REPRESENTASJON 

 

(1) På generalforsamlingen har følgende møte- og talerett: 

c) første varamedlemmer til styret i DNT 

 

Styrets begrunnelse: 

DNTs nåværende lov sier at det kun er første varamedlem som har både møte- og talerett på DNTs 

generalforsamling. De øvrige varamedlemmene har kun møterett, jfr. § 3.2 (2) a). Styret mener at 

alle varamedlemmene bør ha like rettigheter på generalforsamlingen. 

 

Styret mener at likelydende tekst tas inn vedrørende forbundenes generalforsamlinger. 

 

Lovkomiteens uttalelse: 

Forslaget skaper ikke lovtekniske utfordringer. Dersom forslaget vedtas vil nåværende § 3.2 (2) a) 

bortfalle.  

 

Vedrørende møte- og talerett ved forbundenes generalforsamlinger så er ikke varamedlemmer 

omtalt. Lovkomiteen anbefaler at varamedlemmer til forbundsstyret påføres som egen bokstav 

under § 5.4 (2).  

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Ingen. 

  

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt.  

 

 

6. FORSLAG FRA STYRET I DNT VEDRØRENDE §§ 3.2 REPRESENTASJON og 5.5 

GENERALFORSAMLINGENS OPPGAVER 

 

§ 3.2 (3) a) 100 valgte representanter fra travforbund som er medlem av DNT i henhold til loven § 1.4 

(1). 

 

§ 5.5 (3) Antall representanter som skal velges til DNTs generalforsamling tilsvarer summen av antall 

betalende medlemmer i travlagene pr. 31/12 året før generalforsamlingen, inkludert lagenes 

æresmedlemmer og hederstegninnehavere, som tilhører travforbundet delt på 100. Standard 
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avrundingsregler skal benyttes fordeles slik: Alle travforbund møter med minimum 3 representanter. 

De øvrige representantene fordeles på forbundene etter Sainte-Laguë metode på grunnlag av 

summen av antall betalende medlemmer i travlagene pr. 31.12 året før generalforsamlingen, 

inkludert lagenes æresmedlemmer og hederstegninnehavere som tilhører travforbundet. Antall 

medlemmer divideres med 1,4 - 3 - 5 - 7 - 9 mv. Forbundet med høyeste delingstall tildeles 1 

representant. For hver representant et forbund har vunnet, går man ett steg opp i oddetallsrekken.  

Antall vararepresentanter som velges skal tilsvare minst halvparten av antall representanter. 

Vararepresentantene velges i rangert rekkefølge. 

 

Styrets begrunnelse: 

På fjorårets generalforsamling ble styrets forslag om endring av DNTs lov § 5.5 (3) som omhandlet 

antall representanter til DNTs generalforsamling, vedtatt. Som kjent ble det informert om et annet 

alternativ fra talerstolen, Sainte-Laguë metoden, som fikk positiv tilbakemelding.  

 

Styret har etter generalforsamlingen orientert travforbundene at DNTs lovkomité vil utarbeide et 

nytt forslag i tråd med ovennevnte. Forslaget ble presentert for DNTs Landsråd 16. mars der det fikk 

sin støtte.  

 

Ved å sammenligne med siste års forbundsrepresentasjon så mener styret at antall minimums-

representanter bør settes til tre (3).  

 

Administrasjonen vil som tidligere, informere forbundene om det totale antallet representanter som 

skal velges på de respektive forbunds generalforsamlinger. 

 

Lovkomiteens uttalelse: 

Lovkomiteen finner det hensiktsmessig å endre de to nåværende lovparagrafene som omtaler 

forbundets stemmeberettigede representanter samt forklarer hvordan antallet utregnes.  

 

Sainte-Laguës metode er en oddetalsmetode hvor man for DNTs del vil dele de respektive 

forbundenes totale antall betalende medlemmer, inkludert lagenes æresmedlemmer og 

hederstegninnehavere, på 1, 3, 5, 7, 9 osv. alt etter hvor mange representanter (stemmeberettigede 

delegater) hvert forbund får. For hver representant et forbund har «vunnet», går man ett steg opp i 

oddetallsrekken. I den modifiserte Saint-Laguës metode som brukes ved norske valg, er første 

delingstall satt til 1,4 i stedet for 1,0. Representanten fra Østfold Travforbund, som brakte dette på 

banen på fjorårets generalforsamling, viste til at Bedriftsidrettsforbundet har samme ordning ved sitt 

forbundsting. Det foreslås som ovennevnte eksempler gjør, å benytte den moderniserte versjonen, 

altså første delingstall satt til 1,4.  

 

Fordelen med en slik modell er at den er forutsigbar med tanke på antall stemmeberettigede 

delegater. De senere år er det som kjent gjort lovendringer for å nærme seg «målet» med 100 

stemmeberettigede delegater fra forbundene. Denne modellen er konstant i så måte. Ved 

fastsettelse av minimumsrepresentanter fra hvert forbund så kan det oppsummeres med at dess 

flere – dess jevnere antall pr. forbund. 

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Oddvar Tuverud, Oslo og Akershus Travforbund.  
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Jan Elvestad, Østfold Travforbund.  

Svein Morten Buer, generalsekretær i DNT.  

Asbjørn Opdahl, Midt-Norge Travforbund.  

Anette Isaksen, Innlandet Travforbund.  

Jan Kristian Øverdal, Telemark Travforbund.  

Øistein Eriksen, hederstegnsinnehaver.  

 

Endringsforslag:  

Oslo og Akershus Travforbund fremmet alternativt forslag til modell, men trakk deretter forslaget 

etter debatt om saken.  

 

Vedtak: Styrets forslag falt.  

 

 

7. FORSLAG FRA BUSKERUD, VESTFOLD, TELEMARK, ROGALAND OG NORD-NORGE TRAVFORBUND 

VEDRØRENDE § 4.2 SAMMENSETNING MV. 

 

Styret i DNT består av: 

- Styreleder 

- Nestleder 

- 3 4 styremedlemmer 

- 1 ansattes representant med personlig varamedlem som velges etter innstilling fra  

   og av de ansatte 

- 3 varamedlemmer 

 

Styret, inkludert varamedlemmer, skal så langt det er mulig ha et medlem som er 26 år eller yngre jf. 

§2.5. I DNT styret skal det, når de blir valgt inn, være minimum en person under 30 år.  

 

Begrunnelse:  

Travet sliter med å fornye seg og å rekruttere inn unge mennesker. Når man år etter år ikke finner 

plass til en ungdomsrepresentant fordi man må ha inn kompetanse og erfaring fra mer «drevne» 

travpolitikere må man se på styresammensetningen. Forslaget innebærer å fjerne 

ansattrepresentanten (da dette ikke er et krav) og erstatte denne med en ungdomsrepresentant inn 

på fast plass i styret. Dette vil kunne bidra til å få inn andre perspektiver og vil være nyttig i 

rekrutteringsøyemed samt for å få en fornying innad i organisasjonen. Det kan være hensiktsmessig å 

øke aldersgrensen på ungdomsrepresentanten noe i DNT styret for å få et bredere utvalg av 

kandidater å velge mellom.  

 

Forslaget trer i kraft umiddelbart og ungdomskandidat velges på årets generalforsamling.  

 

Styrets innstilling:  

Forslag nr. 7 og 8 omhandler samme lovparagraf, men har noe ulikt innhold. Begge foreslår at 

ansatterepresentanten erstattes med et ordinært styremedlem som velges på DNTs 

generalforsamling, men forslaget fra de fem travforbundene setter også krav til personens alder.  
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Styret ser at travsporten står overfor store utfordringer, og således behov for mange ulike typer 

kompetanse. Styret ser derfor gjerne at den yngre garde blir sikret en styreplass for å styrke styrets 

totale kompetanse.  

 

DNTs generalforsamling 2011 vedtok enstemmig at de ansatte i DNT skal være sikret representasjon i 

styret. Etter styrets mening er det imidlertid ikke behov for å lovfeste dette i DNT lov. De ansatte har 

iht. tariffavtale, rettigheter til styrerepresentasjon etter Aksjelovens bestemmelser.  

 

Styret støtter forslaget, inkludert at forslaget trer i kraft med umiddelbar virkning, slik at valget gjøres 

på årets generalforsamling. 

 

Lovkomiteens uttalelse:  

Lovkomiteen påpeker at dersom forslaget vedtas så får det konsekvenser for § 4.2 (2) der andre 

setningen erstattes med «Hvert år velges 3 medlemmer».  

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Anita Sønsteby, Buskerud Travforbund.  

Roy Kristiansen, ansattes representant i styret i DNT. 

Asbjørn Opdal, Midt-Norge Travforbund.  

Jan Gjennestad, Vestenfjeldske Travforbund.  

Tom Erik Vestrheim, lovkomiteen.  

Jan Bragerhaug, Innlandet Travforbund.  

 

Endringsforslag:  

Midt-Norge Travforbund støttet forslaget med unntak av følgende strekpunkt som forslagsstiller 

foreslo fjernet i loven:  

En ansattes representant med personlig varamedlem som velges etter innstilling fra og av de ansatte.   

 

Generalforsamlingen debatterte saken. Med bakgrunn i debatten delte dirigenten voteringen i to, 

der man voterte over følgende:   

a) Tekst merket i rødt i forslaget fra Buskerud, Vestfold, Telemark, Rogaland og Nord-Norge 

Travforbund.  

b) Fjerning av strekpunkt fire: En ansattes representant med personlig varamedlem som velges etter 

innstilling fra og med de ansatte.  

 

Vedtak:  

a) Forslaget fikk overveldende flertall.  

b) Forslaget om å stryke ansattes representant fikk ikke to tredjedels flertall og falt.  

 

Det hersket tvil blant generalforsamlingens delegater om hva som ble utfallet av voteringen av punkt 

b. Styreleder Skjervagen klargjorde for generalforsamlingen at ettersom lovteksten stod i loven fra 

før, så kreves to tredjedels flertall for å stryke den. Det ble ikke to tredjedels flertall, og det betyr at 

de ansatte beholder sin representant i styret.  
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Etter styreleders uttalelse ba følgende om ordet i saken:  

Harald Neset, Østfold Travforbund.  

Roger Hansen, Vestfold Travforbund.  

Arnt Foss, Oslo og Akershus Travforbund. 

 

Dirigenten oppsummerte med å beklage at behandlingsprosedyren hadde skapt usikkerhet, men at 

konklusjonen er at lovteksten som omhandler ansattes representant består.  

 

 

8. FORSLAG FRA OSLO OG AKERSHUS TRAVFORBUND VEDRØRENDE § 4.2 SAMMENSETNING MV. 

 

Styret i DNT består av: 

– Styreleder 

– Nestleder 

– 3 4 styremedlemmer 

– 1 ansattes representant med personlig varamedlem som velges etter innstilling fra og av de  

   ansatte.  

– 3 varamedlemmer 

 

Styret, inkludert varamedlemmer, skal så langt det er mulig ha et medlem som er 26 år eller yngre, 

jfr. § 2.5. 

 

(2) Funksjonstiden til styrets medlemmer er 2 år, med mulighet for gjenvalg. Det ene året velges 

minimum 2 medlemmer, det andre året velges minimum 3 medlemmer. Hvert år velges minimum 3 

medlemmer. Styreleder og nestleder velges særskilt, og velges for 2 år før valg av øvrige 

styremedlemmer. Det ene året velges leder for 2 år, og året etter nestleder for 2 år. 

Varamedlemmer velges hvert år. 

 

Begrunnelse:  

DNTs styre består i dag av 6 medlemmer og 3 varamedlemmer, av de 6 styremedlemmene er det ett 

valgt styremedlem blant DNT-ansatte som igjen har et personlig varamedlem. Organisasjonen 

innførte ansattes representant blant DNT-ansatte for en del år tilbake på tross av at dette ikke er 

lovpålagt.  

 

Siden ansattes representant velges blant svært få kandidater og dermed ikke representerer den store 

mengden ansatte som hele DNT-organisasjonen består av, ønsker vi å avvikle ansattes plass i styret 

til en ordinær valgt plass blant organisasjonens medlemmer.  

Ansattes plass i DNT’s styre avvikles og erstattes av en valgt kandidat blant organisasjonens 

medlemmer, slik at det hvert år er 3 i styret som er på valg i tillegg til 3 varamedlemmer.  

 

Hvis forslaget vedtas, foreslås iverksetting under årets valg. 

 

Styrets innstilling: Styret viser til sin innstilling under lovendringsforslag nr. 7.  
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Lovkomiteens uttalelse:  

Forslagene skaper ikke lovtekniske utfordringer.  

 

Oslo og Akershus Travforbund trakk forslaget. 

 

 

9. FORSLAG FRA STYRET I DNT VEDRØRENDE §§ 5.5 OG 6.7 GENERALFORSAMLINGENS OPPGAVER 

 

(1) b) velge dirigent, referent sekretær og 2 personer til å undertegne protokollen. 

 

Styrets begrunnelse: 

Viser til lovkomiteens uttalelse. 

 

Lovkomiteens uttalelse: 

Redaksjonell endring. Endre ordet «referent» til «sekretær» slik at det blir gjennomgående bruk i 

loven, jfr. §§ 2.11 (Fellesbestemmelser for all travsport organisert innen DNT) og 3.3 (1) 3 der ordet 

«sekretær» benyttes.  

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Ingen. 

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt.  

 

 

10. FORSLAG FRA STYRET I DNT VEDRØRENDE KAP. 7 KOMITEER OG LANDSRÅD 

 

Styret er blitt gjort oppmerksom på at teksten som omhandler DNTs komiteer og Landsråd, §§ 7.1 til 

7.8, ikke har samme oppbygning/punktvis rekkefølge, ei heller likelydende tekst hva angår f.eks. 

vedtaksførhet og instruksjonsmyndighet, selv om innholdet betyr det samme. Styret mener at det 

bør være gjennomgående tekst og rekkefølge for disse, og at DNTs lovkomité får i oppgave å utføre 

en helhetlig redaksjonell gjennomgang uten at det endrer de respektive komiteers og Landsråds 

lovfestede rettigheter og plikter.  

 

Forslag:  

Generalforsamlingen gir DNTs lovkomité fullmakt til å utføre en helhetlig redaksjonell gjennomgang 

av kap. 7 i DNTs lov i tråd med styrets begrunnelse. De redaksjonelle endringene stadfestes gjennom 

styrevedtak og implementeres den nye utgaven av DNTs lov etter årets generalforsamling.  

 

Lovkomiteens uttalelse: 

Lovkomiteen mener at teksten under kap. 7 bør gjennomgås redaksjonelt. Til styrets forslag kan 

lovkomiteen bekrefte at oppdraget er forstått, og at komiteen gjerne bidrar i dette arbeidet. 

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Ingen.  

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt.  
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11. FORSLAG FRA STYRET I DNT VEDRØRENDE § 8.1 FOND I DNT 

 

DNT forvalter følgende fond: 

DNTs understøttelsesfond («mulktefondet») 

Axel Jensens Fond 

Lars Laumbs Fond 

Jacob Meyers Fond 

Karsten Buers Fond 

Johs Thues Fond 

DNTs støttefond for travtrenere 

Garantiinnskudd trenere 

Travsportens fond 

 

Styrets begrunnelse: 

Styret mener det er viktig å etablere et fond der midlene skal tjene fellesskapets beste. Fondet 

etableres med basis i inntektene fra eiendomssalg, der formålet vil være å sikre en langsiktig årlig 

avkastning til travsporten for framtiden.  

 

Styret har overfor DNTs Landsråd, lagt frem hvordan et slikt fond kan etableres og forvaltes, samt 

utkast til fondets vedtekter. Det var unison enighet om at idéen er god, og styret fikk støtte til videre 

framdrift.  

  

Lovkomiteens uttalelse: 

Lovparagrafen består av en oversikt over DNTs fond. Når fond etableres, skal også fondsnavnet 

påføres oversikten under § 8.1. Forslaget skaper ikke lovtekniske utfordringer. 

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Ingen. 

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt.  

 

 

12. FORSLAG FRA STYRET I DNT VEDRØRENDE § 11.5 STRAFFER 

 

(2) Straff etter bokstavene c), d) og g) kan idømmes for en begrenset tid eller for alltid. 

 

Styrets begrunnelse: 

Viser til lovkomiteens uttalelse. 

 

Lovkomiteens uttalelse: 

Ved behandling av saker i DNTs domskomité den senere tiden, har det vist seg et behov for å se på § 

11.5 Straffer og således også § 11.8 Suspensjon.  

 

Under § 11.5 (1) listes det opp hvilke straffer som kan idømmes. Under samme paragraf, pkt. (2) så er 

det eksplisitt nevnt tre straffer (bokstav c, d og g) som kan idømmes for en begrenset tid eller for 

alltid. 
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Lovkomiteen vil først påpeke at generalforsamlingen 2019 vedtok ny bokstav e) under § 11.5 (1).  

Den daværende bokstav e) ble derfor ny f) osv. Det ble imidlertid ikke fanget opp at dette også 

påvirket § 11.5 (2). Det som skulle være riktig for 11.5 (2) er derfor følgende: 

Straff etter bokstavene c), d) og h) kan idømmes for en begrenset tid eller for alltid. 

 

Ved denne oppdagelsen og nærmere syn på § 11.5, så bør flere bokstaver fra pkt. (1) være omtalt 

under pkt. (2). Lovkomiteen finner det da mest hensiktsmessig å sløyfe konkret bokstavhenvisning 

med bakgrunn i at det synes åpenbart hvilke bokstaver som gir anledning for begrenset tid. Da vil 

man også unngå samme feil som i 2019. Alternativet er å påføre de aktuelle bokstavene. Det viktigste 

er at lovparagrafen ikke innskrenker domskomiteens mulighet til å idømme straff for en begrenset 

tid.  

 

Lovkomiteen påpeker videre at § 11.8 som angår suspensjon også må endres slik at det sammenfaller 

med § 11.5.   

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Ingen.  

 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt.  

 

 

13. FORSLAG FRA STYRET I DNT VEDRØRENDE § 11.8 SUSPENSJON 

 

(1) Når det er grunn til å anta at en person vil bli dømt til straff etter § 11.5 (1) bokstav c), d) eller e) 

og særlige grunner taler for det, kan den domsmyndighet som behandler saken beslutte at den det 

gjelder suspenderes. Suspensjonen kan besluttes for inntil 2 måneder av gangen. Den samlede 

suspensjonstiden må ikke overstige den tid vedkommende antas å ville miste sine rettigheter ved 

dom. 

 

(2) I suspensjonstiden taper vedkommende de rettigheter som domsmyndigheten bestemmer, 

innenfor de rammer som fremgår av § 11.5 (1) bokstav c), d) og g). Suspensjonstiden skal komme til 

fradrag i den straff som måtte bli utmålt. 

 

Styrets begrunnelse: 

Viser til lovkomiteens uttalelse. 

 

Lovkomiteens uttalelse: 

Det vises til endringsforslag av § 11.5 og lovkomiteens uttalelse i den forbindelse. Endringsforslag til § 

11.8 (1) og (2) er utarbeidet med forbehold om at førstnevnte vedtas.  

 

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Ingen.  
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Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt.  

 

 

SAK 12: ANDRE INNKOMNE FORSLAG 

 

1. FORSLAG FRA INNLANDET TRAVFORBUND VEDRØRENDE ANDELSLAG 

Statistikken viser en nedgang i antallet fødte hester, antall starthester, og likt med dette antallet løp 

og løpsdager. Kostnadene øker, på alle nivåer, og det er ikke lenger realistisk for mannen i gata å sitte 

alene med kostnaden det er å eie hest, spesielt ikke for den som i tillegg må sette hesten sin bort i 

trening.  

 

Andelslag er en sosial, rimelig og morsom måte å eie hest på, og kan og bør være et satsningsområde 

i årene som kommer. I tillegg kan andelslag være en måte å rekruttere nye folk inn i sporten på, ved 

at det er mindre forpliktende, men minst like gøy! Jo flere andeler, og andelseiere, jo rimeligere for 

hesteeieren.  

 

Imidlertid oppleves det som krevende å administrere andelslag, og jo flere andeler som skal 

administreres, jo mer arbeid faller det på andelslagsbestyrer. Dette vil kunne gjøre initiativet 

vanskeligere å ta for enkeltpersoner.  

 

Skal antallet fødte hester øke, må vi ha kjøpere til disse hestene. Andelslag kan være veien å gå for å 

rekruttere! 

 

Innlandet Travforbund foreslår at det nedsettes en arbeidsgruppe, oppnevnt av DNT med mål om å 

jobbe frem en digital plattform for andelslag. 

   

Ønskelig vil denne kunne virke som både en markedsplass for kjøp/salg av andelshester, men også en 

plattform for å administrere andelslagene – herunder digitalt eierskifte for andelslag i alle størrelser, 

administrering av betalinger/innkreving, sikre informasjonsflyt mellom trener og eiere osv.   

Innlandet Travforbund stiller gjerne med en kandidat til arbeidsgruppe. 

 

Styrets innstilling:  

Styret er positiv til forslaget og vil nedsette en arbeidsgruppe som ser på flere ulike tiltak ifm. 

andelslag. Styret foreslår derfor at forslaget oversendes styret i DNT for videre behandling.  

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Ingen.  

 

Vedtak: Styrets innstilling ble enstemmig vedtatt.  

 

 

2. FORSLAG FRA OSLO OG AKERSHUS TRAVFORBUND VEDRØRENDE EIENDOMSFORVALTNING 

Travsporten i Norge besitter betydelige verdier i form av travbaner og tilhørende eiendommer. Disse 
har ulik eierstruktur. Mens noen baner eies av lokale travlag og forbund, eies andre av DNT. Felles for 
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disse anleggene, iallfall totalisatorbanene, er at de i større eller mindre grad er finansiert av 
fellesskapet. 
  
Økonomien i sporten er svært anstrengt, og vi trenger å se hele landet under ett og forvalte de store 
verdiene som ligger i eiendomsmassen på en måte som gagner fellesskapet. Skal sporten overleve, 
må vi tenke helhet og unngå suboptimalisering.  
 
Et eventuelt salg av enkeltbaner og omkringliggende eiendommer kan innbringe betydelige midler. 
Mange innen travsporten er av den oppfatning at disse midlene burde tilfalle fellesskapet uavhengig 
av eierskap siden banene historisk har blitt tilført betydelige midler fra DNT.  
 
Intensjonen om at den organiserte sportens eiendeler skal tilhøre fellesskapet, der hvor disse er 
finansiert med midler fra fellesskapet, er da også sterkt forankret i gjeldende retningslinjer og 
lovverk. 
 
Eksempelvis er det i «Regler og retningslinjer for DU-utvalget til bruk ved fordeling av tilskudd 
innenfor vedtatte budsjettrammer gjeldende for 2022» tydelig angitt som en betingelse at:  
«Selges treningsanlegg som har mottatt DU- tilskudd eller banebidrag fra DNT, skal mottatt beløp 
(indeksregulert) tilbakebetales til DNT». 
 
I lov for Det Norske Travselskap § 2.15 andre ledd heter det at: 

«Ved utmelding eller tap av medlemskap tilfaller midler, anlegg og utstyr som travlaget eller 

travforbundet eier, DNT eller formål godkjent av styret i DNT hvis det er ytet offentlig støtte til disse 

eiendelene». 

 

Tilsvarende heter det i § 2.17 første ledd at: 

«Ved oppløsning eller annet opphør av organisasjonsledd tilfaller midler, anlegg og utstyr DNT eller 

formål godkjent av styret i DNT etter at forpliktelser er dekket». 

 

På denne bakgrunn mener forslagsstiller at de store verdiene som ligger i eiendomsmassen bør 
forvaltes av felleskapet i et tett samarbeid med de lokale organisasjonsleddene.  
 
Midler som frigjøres ved eventuelle salg må tilfalle fellesskapet om ikke annen disponering er vedtatt 
av fellesskapet på forhånd. 
 
Det kan være riktig å samle alle eiendommer i ett eiendomsselskap der DNT overtar eierskapet 
uansett hvordan eierskapet er i dag. Udisponerte midler som er frigjort ved salg skal tilfalle DNT. 
Anlegg eller eiendommer som det kan dokumenteres at ikke har mottatt tilskudd fra DNT må unntas 
fra denne modellen. 
 
DNT bør videre etablere et fond med basis i inntekter fra eiendomssalg. Formålet med fondet vil 
være å sikre en langsiktig avkastning til travsporten. For å sikre at fondet blir et varig økonomisk 
aktivum må det etableres en uttaksregel. 
 
Organisasjonsledd må akseptere en slik modell for å bli prioritert ved løpsutskriving for sin travbane 
og for å motta baneleie/tilskudd til banedrift. 
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Intensjonen med dette forslaget er å sikre at verdier som er skapt av felleskapet faktisk forblir i 

fellesskapets eie og forvaltning. Forslaget må utredes, også for å finne den mest kostnadseffektive 

gjennomføringsmetode. 

 
Forslag til vedtak: 
DNT-styret gis i oppdrag å utrede en slik modell som beskrevet over og eventuelt hvordan den kan 
implementeres. 
 

Styrets innstilling:  

Styret støtter forslaget.  

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Harald Neset, Østfold Travforbund.  

Mattis Asplin, hedersteginnehaver.   

Oddvar Tuverud, Oslo og Akershus Travforbund. 

Tor Jan Tjosevik, Rogaland Travforbund. 

Jan Bragerhaug, Innlandet Travforbund. 

Erik Skjervagen, styreleder i DNT.  

 

Vedtak: Forslaget fra Oslo og Akershus Travforbund falt med overveldende flertall.  

 

 

3. FORSLAG FRA NITELVEN TRAVLAG VEDRØRENDE ETABLERING AV REGLEMENTSKOMITÉ 

 

Løpsreglement og lisensbestemmelser 

Med bakgrunn i en del misnøye fra våre egne medlemmer, samt skriverier på sosiale medier mener 

Nitelven Travlag det er behov for å opprette en egen reglementskomite for arbeidet med innkomne 

endringsforslag til Lisens og løpsreglement i DNT. 

 

I dag behandles innkomne forslag av DNTs administrasjon som i de aller fleste tilfeller argumenterer 

for å beholde det eksisterende i sin innstilling til DNT styre, som skal vedta eventuell endring. Siden 

DNT styre ikke innehar inngående kunnskap og kjennskap til bestemmelser og reglement i tillegg til 

at forslagstiller aldri får muligheten til å få fremføre sine argumenter, har ikke DNT styre noe annet 

valg enn å vedta administrasjonens innstilling. Om man kommer med endringsforslag, slik vi alle kan 

gjøre, vil det si at «om» administrasjonen ikke er enig i forslaget og legger dette frem for styret vil de 

i hovedsak føre sin egen sak, mens de som faktisk kommer med endringsforslaget ikke har den 

muligheten. 

 

Forslaget er for at endringsforslag skal få behandling i henhold til vårt verdigrunnlag: 

Åpenhet • Tillit • Fair play • Respekt   

 

 

Forslag til vedtak:  

Det opprettes en reglementskomité for «Lisens og løpsreglement» i DNT. Komiteen skal bestå av 

minimum to (2) erfarne hovedfunksjonærer, ett medlem (1) fra Trenerforeningen, ett medlem (1) fra 
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Travamatørforeningen, ett medlem (1) fra DNTs styre og ett medlem fra DNTs administrasjon, som 

også stiller med sekretær. 

 

Komitéen møtes og behandler innkomne endringsforslag, hvor forslagstiller har mulighet til å bli hørt 

og sender sin innstilling på forslagene til behandling i DNT styret. Eventuelle endringer iverksettes 1.1 

hvert år. 

 

Uttalelse fra Oslo og Akershus Travforbund: 

Oslo og Akershus Travforbund støtter forslaget. 

 

Styrets innstilling:  

Styret er positiv til forslaget og vil nedsette et reglementsrevideringsutvalg med virkning 

inneværende år. Styret vil i den sammenheng utarbeide mandat for utvalget, samt sammensetning. 

Styret foreslår derfor at forslaget oversendes styret i DNT for videre behandling.  

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Turid Tuverud, Oslo og Akershus Travforbund.  

 

Vedtak: Styrets innstilling ble enstemmig vedtatt.  

 

 

4. FORSLAG FRA ASKER OG BÆRUM TRAVKLUB VEDRØRENDE ÅPENHET 

 

Asker og Bærum Travklub ønsker at organisasjonen gjenspeiler verdigrunnlaget som står beskrevet i 

strategiplan Trav 2025. Verdigrunnlag: Vår virksomhet skal vektlegge den betydning hesten har som 

en del av vår historie og kulturarv. Omsorg og velferd for hesten som individ skal prege all vår 

virksomhet. Arbeidet skal preges av frivillighet og være tuftet på travsportens grunnverdier:  

Åpenhet • Tillit • Fair play • Respekt 

 

Vi foreslår at i tillegg til agenda til DNT’s styremøter, og en kortfattet sak om styresakene to dager før 

møtet, offentliggjøres også saksframlegg og forslag til vedtak på www.travsport.no i forkant av 

styremøtene. Vi ønsker også mer detaljerte protokoller med orienteringssaker, og ikke som i dag 

hvor det kun står overskrifter i protokollen.  

 

Bakgrunnen for forslaget er at åpenhet skaper tillit og engasjement blant medlemmene, er det noe 

organisasjonen trenger nå er at flere engasjerer seg i travsporten slik at vi kan få gode vedtak.  

 

Endringene som ble gjort etter fjorårets generalforsamling har vært positive, men ikke tilstrekkelige. 

For eksempel ble forsøket på fjerne oppdrettets bærebjelke, V75-løpene for de norskfødte 

varmblodshestene, forsøkt vedtatt uten åpenhet eller en forutgående prosess med oppdretterne. 

Andre eksempler på saker med vedtak uten omtale er innføringen av 500-lappen til alle i fjor høst, og 

fjerningen av mønstringsløp i 2023. Mønstringsløpsordningen for 2022 var innført etter en grundig 

prosess i organisasjonen, men forsvant ved et pennestrøk. Vi ser at ikke alt kan gjøres offentlig med 

hensyn til personvernet (GDPR), men mener allikevel at tiden er overmoden for å vise større åpenhet 

også i travsporten som ellers i samfunnet. Engasjer medlemmene ved å legge ut agenda og 
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protokoller på lik linje som gjøres for eksempel i kommunestyrer.  

 

Forslag til vedtak:  

DNT skal i god tid før styremøter offentliggjøre agenda, saksframlegg og forslag til vedtak i alle saker 

der ikke personvernet eller forretningshensyn stanser dette. Protokollene fra styremøtene skal være 

informative, også for orienteringssaker. 

 

Uttalelse fra Oslo og Akershus Travforbund: 

Oslo og Akershus Travforbund ser at det er gjort forbedringer i åpenheten i styredokumentasjonen, 

men ser at det fremdeles kan gjøres bedre og støtter derfor Asker og Bærum Travklub sitt forslag. 

 

Styrets innstilling:  

Forslagsstiller hadde identisk forslag på fjorårets generalforsamling. Styret fikk den gang 

overveldende flertall for sin innstilling som innebar at styret ville vurdere konkrete tiltak med mål om 

større åpenhet.  

 

Nye rutiner ble etablert fra sommeren 2022 og fungerer på følgende måte: 

• Sakslisten publiseres på travsport.no parallelt med når den publiseres i styreportalen (en uke 

i forkant av styremøtet). 

• Forhåndsomtale av sakene, inkludert orienteringssakene, publiseres på travsport.no 3-4 

dager før styremøtet. I enkelte saker kan man også lese administrasjonens innstilling. 

• Økt bruk av nyhetssaker/pressemeldinger etter styremøtet – gjerne direkte etter styremøtet.   

 

Siden vedtaket ble fattet har administrasjonen publisert forhåndsomtale på alle ordinære 

styremøter. Unntakene er ekstraordinære styremøter på kort varsel/saker unntatt offentlighet.  

 

Ang styreprotokollen så gjøres det iht. styreinstruksen. Forslaget sendes først til styreleder (vanligvis 

dagen etter styremøtet), og etter styreleders godkjenning så sendes den til øvrige styremedlemmer. 

Etter at alle har signert protokollen så publiseres den omgående på travsport.no. 

 

Den nye nettsiden viser prosessen der de respektive dokumenter kan lastes ned: 

https://beta.travsport.no/organisasjon/styremoter-og-generalforsamling/styremoter/ 

 

Styret mener at ovennevnte tiltak har styrket åpenheten rundt styremøtene betraktelig, og at 

informasjonen som gis er betydelig mer enn andre sammenlignbare frivillige medlemsorganisasjoner.  

 

Styret er også opptatt av at det skriftlige saksunderlaget er så fyldig som mulig slik at styret gis best 

mulig grunnlag for sine beslutninger. Offentliggjøring av saksframlegg kan derfor redusere 

beslutningsgrunnlaget for styret.   

 

Styret tar imidlertid innover seg at enkelte saker kunne hatt en bredere involvering, fortrinnsvis fra 

Landsrådet, og ønsker å forbedre seg på dette punktet.   

 

https://beta.travsport.no/organisasjon/styremoter-og-generalforsamling/styremoter/
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Styret mener at nåværende rutine allerede hensyntar flere av punktene i forslaget, og at dette er 

tilstrekkelig informasjon. Styret støtter følgelig ikke forslaget.  

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Per Erik Hagen, Oslo og Akershus Travforbund. 

Margrete Dysjaland, styremedlem i DNT. 

 

Vedtak: Styrets innstilling fikk overveldende flertall.  

 

 

SAK 13: FORETA VALG 

 

Valgkomiteen har bestått av: Tom Rune Bratlien (leder), Endre Storhaug, Gunnar Flåten, Asbjørn 
Opdal og Charlotte Svendsen.  
 
Valgkomiteens leder Tom Rune Bratlien redegjorde for komiteens instruks og arbeid, hvem som var 
på valg og deres innstilling.  
 
Det ble i tillegg informert om endringer fra opprinnelig innstilling angående styret, med bakgrunn i 
vedtak om utvidelse av styret (ett styremedlem) med umiddelbar virkning. Ny innstilling:  
Styreleder: Øistein Andresen (Oslo og Akershus Travforbund). 
Nestleder: Petter Baalsrud (Midt-Norge Travforbund). 
Styremedlemmer: Margrete Dysjaland (Rogaland Travforbund), Sindre L. Nyeng (Midt-Norge 
Travforbund) og Bjørn Steinseth (Innlandet Travforbund).   
1. varamedlem: Espen A. Schem (Oslo og Akershus Travforbund).  

2. varamedlem: Elisabeth B. Carlsen (Buskerud Travforbund).  

3. varamedlem: Ingen forslag.  

 
Kandidatene som var innstilt til DNTs styre, og som var til stede i salen, presenterte seg for 
generalforsamlingen:  
 
Øistein Andresen, Oslo og Akershus Travforbund.  
Petter Baalsrud, Midt-Norge Travforbund.  
Margrete Dysjaland, Rogaland Travforbund.  
Sindre L. Nyeng, Midt-Norge Travforbund.  
Espen A. Schem, Oslo og Akershus Travforbund.  
 
Dirigenten orienterte om det formelle rundt valget.  
 

STYRET I DNT  

 

Valg av styreleder 

Valgkomiteens innstilling: Øistein Andresen, Oslo og Akershus Travforbund.  

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Oddvar Tuverud, Oslo og Akershus Travforbund.  

Jan Kristian Øverdal, Telemark Travforbund.  

Anita Sønsteby, Buskerud Travforbund.  
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Harald Neset, Østfold Travforbund.  

Erik Skjervagen, styreleder i DNT.  

 

Endringsforslag:  

Jan Kristian Øverdal fremmet benkeforslag på Erik Skjervagen fra Telemark Travforbund som 

styreleder.  

 

Det ble avholdt skriftlig votering med følgende resultat:  

Erik Skjervagen: 45 stemmer.  

Øistein Andresen: 44 stemmer.  

 

Vedtak: Erik Skjervagen ble valgt til styreleder for 2 år.  

 

Vedtaket betyr at Øistein Andresen fortsetter som styrets nestleder, og Petter Baalsrud som 

styremedlem.  

 

Med bakgrunn i dette meddelte valgkomiteen at de gikk tilbake til sin opprinnelige innstilling av 

kandidater til de øvrige styrevervene.  

 

Valg av styremedlem 

Valgkomiteens innstilling: Margrete Dysjaland, Rogaland Travforbund. 

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen. 

 

Vedtak: Margrete Dysjaland ble valgt til styremedlem for 2 år.  

 

Valg av styremedlem 

Valgkomiteens innstilling: Sindre L. Nyeng, Midt-Norge Travforbund. 

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen. 

 

Vedtak: Sindre L. Nyeng ble valgt til styremedlem for 2 år.   

 

Valg av 1. varamedlem 

Valgkomiteens innstilling: Bjørn Steinseth, Innlandet Travforbund 

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Oddvar Tuverud, Oslo og Akershus Travforbund. 

 

Endringsforslag:  

Oddvar Tuverud fremmet benkeforslag på Espen A. Schem fra Oslo og Akershus Travforbund som 1. 

varamedlem.  
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Det ble avholdt skriftlig votering med følgende resultat:  

Espen A. Schem: 55 stemmer.  

Bjørn Steinseth: 34 stemmer.  

 

Vedtak: Espen A. Schem ble valgt til 1. varamedlem for 1 år.   

 

Valg av 2. varamedlem 

Med bakgrunn i resultatet av forrige valg innstilte valgkomiteen på Bjørn Steinseth (Innlandet 

Travforbund).  

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen. 

 

Vedtak: Bjørn Steinseth ble valgt til 2. varamedlem for 1 år.  

 

Valg av 3. varamedlem 

Valgkomiteens innstilling: Elisabeth B. Carlsen, Buskerud Travforbund. 

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen. 

 

Vedtak: Elisabeth B. Carlsen ble valgt til 3. varamedlem for 1 år.  

 

KOMITEER I DNT  

 

Valgkomiteens leder, Tom Rune Bratlien, innledet med arbeidet som er gjort. Samtidig påpekte 

Bratlien viktigheten av at organisasjonen engasjerer seg i å gi innspill til kandidater som kan sitte i 

DNTs komiteer.  

 

Kontrollkomiteen 

Valgkomiteens innstilling:  

Medlem: Odd Ulsaker, Innlandet Travforbund, 2 år.  

Medlem: Stine Ambjør, Innlandet Travforbund, 1 år.  

Varamedlem: Cecilie H. Andersson, Østfold Travforbund, 1 år.  

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen.  

 

Vedtak: Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt.  

 

Avlskomiteen kaldblod 

Valgkomiteens innstilling:  

Medlem: Kristine Støen Kivle, Telemark Travforbund, 2 år.  

1. varamedlem: Line Firman Torp, Innlandet Travforbund, 1 år.  

2. varamedlem: Thomas Rousalis, Vestfold Travforbund, 1 år.  
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Følgende hadde ordet i denne saken:  

Per Sandbakken, Innlandet Travforbund.  

 

Endringsforslag:  

Per Sandbakken leverte benkeforslag på Line Firman Torp som medlem av avlskomiteen kaldblod.  

 

Det ble avholdt skriftlig votering med følgende resultat:  

Line Firman Torp: 53 stemmer.  

Kristine Støen Kivle: 34 stemmer.  

 

Vedtak: Line Firman Torp ble valgt til medlem av avlskomiteen kaldblod for 2 år. 

 

Valgkomiteen endret deretter sin innstilling der Thomas Rousalis ble foreslått til 1. varamedlem og 

Kristine Støen Kivle ble foreslått som 2. varamedlem.  

 

Vedtak: Thomas Rousalis og Kristine Støen Kivle ble enstemmig valgt til henholdsvis 1. og 2. 

varamedlem av avlskomiteen kaldblod for 1 år.  

 

Avlskomiteen varmblod 

Valgkomiteens innstilling:  

Medlem: Hans Tronstad, Midt-Norge Travforbund, 2 år.  

1. varamedlem: Atle Opstvedt, Vestenfjeldske Travforbund, 1 år.  

2. varamedlem: Stian Hovstø, Telemark Travforbund, 1 år.  

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen.  

 

Vedtak: Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt.  

 

Påtalekomiteen 

Valgkomiteens innstilling:  

Medlem: Kristin Brækken, Midt-Norge Travforbund, 2 år.  

1. varamedlem: Ragnhild Olsen, Nord-Norge Travforbund, 1 år.  

2. varamedlem: Eirin Vinvand, Agder Travforbund, 1 år.  

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen.  

 

Vedtak: Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt.  

 

Domskomiteen 

Valgkomiteens innstilling:  

Medlem: Jan Roger Humlebekk, Buskerud Travforbund, 2 år.  

1. varamedlem: Hans Sigmund Vister, Østfold Travforbund, 1 år.  
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2. varamedlem: Endre Storhaug, Buskerud Travforbund, 1 år.  

3. varamedlem: Per Sandbakken, Innlandet Travforbund, 1 år.  

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen.  

 

Vedtak: Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt.  

 

Appellkomiteen 

Valgkomiteens innstilling:  

Medlem: Tormod Haugnes, Rogaland Travforbund, 2 år.  

1. varamedlem: Lars Erik Aas, Oslo og Akershus Travforbund, 1 år.  

2. varamedlem: Per Jørgensen, Nord-Norge Travforbund, 1 år.  

3. varamedlem: Charlotte M. Tuverud, Oslo og Akershus Travforbund, 1 år.  

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen.  

 

Vedtak: Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt.  

 

Lovkomiteen 

Valgkomiteens innstilling:  

Medlem: Tom Erik Vestrheim, Rogaland Travforbund, 2 år.  

1. varamedlem: Anne Guro Herregården, Telemark Travforbund, 1 år.  

2. varamedlem: Anette Isaksen, Innlandet Travforbund, 1 år.  

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Ingen.  

 

Vedtak: Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt.  

 

Valgkomite 

Styrets innstilling:  

Medlem: Einride Horstad (Vestfold Travforbund) erstatter Endre Storhaug (Buskerud Travforbund). 

Medlem: Liss Karin Sandvik (Nord-Norge Travforbund) erstatter Tone Blindheim (Vestenfjeldske 

Travforbund).  

1. varamedlem: Jan Kristian Øverdal (Telemark Travforbund).  

2. varamedlem: Ole-Jonny Hansen (Østfold Travforbund).  

3. varamedlem: Renate Solberg (Vestenfjeldske Travforbund).  

 

Følgende hadde ordet i denne saken:  

Oddvar Tuverud, Oslo og Akershus Travforbund. 
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Endringsforslag:  

Oddvar Tuverud fremmet benkeforslag på Gunnar Flåten som medlem i komiteen, som motkandidat 

til Einride Horstad.  

 

Det ble avholdt skriftlig votering med følgende resultat:  

Gunnar Flåten: 62 stemmer.  

Einride Horstad: 24 stemmer.  

Vedtak: Gunnar Flåten ble valgt til medlem i valgkomiteen for 2 år.  

 

Dirigenten viste deretter til styrets innstilling til øvrige medlemmer av valgkomiteen, henholdsvis ett 

medlem og tre varamedlemmer.  

 

Følgende hadde ordet i saken:  

Ingen.  

 

Vedtak: Liss Karin Sandvik ble valgt til medlem i valgkomiteen for 2 år. Jan Kristian Øverdal, Ole-

Jonny Hansen og Renate Solberg ble valgt til henholdsvis 1., 2. og 3. varamedlem for 1 år.  

 

STATSAUTORISERT REVISOR  

Styrets forslag: BDO.  

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt.  

 

Møtet ble hevet kl. 18.00.  

 

Protokolltilførsel: 
De generalforsamlingsvalgte protokollundertegnerne er uenige om teksten som omhandler 

generalforsamlingssak 11, forslag 7. Protokollen er signert med bakgrunn i styrets vedtak i sak  

4-9/23:  

«Styret er enig om en praktisering frem til neste generalforsamling, som innebærer at representant 

for de ansatte deltar på styremøter uten å stemme i vedtakssaker. DNTs generalsekretær får i 

oppgave å lage et forslag til protokolltilførsel i protokollen fra DNTs generalforsamling, slik at de 

generalforsamlingsvalgte protokollunderskriverne kan signere protokollen.» 

 

 

Gardermoen 29. april 2023 

Dokumentet er elektronisk signert.  

 

 

Kari Agerlie          Anette Isaksen         Jan Elvestad 
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